



Number: 463  
Date: 26-11-2025

العدد :  
التاريخ :

**Subject: Iraqi Government Directive on Poultry Import Regulation**

**Greetings,**

I hope this message finds you well.

We hereby inform you that the Iraqi governmental authorities have issued new directives regulating the importation of chicken, chicken cuts, and processed poultry products. The instructions are summarized as follows:

1. Tightened customs control measures have been mandated for the import of poultry products through the border crossings and customs offices.
2. Importation is restricted to companies that hold a valid health license for their refrigerated and frozen storage facilities. This license is considered an essential requirement for customs clearance.
3. Products must be imported exclusively from the country of origin. Shipments routed through intermediary countries or free zones will not be accepted, in order to safeguard Iraqi consumer protection.
4. When exporting frozen poultry to Iraq, the importer's name and address must be clearly and explicitly printed on the packaging, to facilitate internal monitoring of companies and products.

Kindly urge the German companies to review the above and proceed in accordance with the stated regulations.

**Warm regards,**

**Rasha Salih Mahdi**  
**Commercial Attache**  
**Embassy of the Republic of Iraq**  
**November 26, 2025**





Number:

Date:

العدد : ٤٦٤

التاريخ : ٢٠٢٥/١١/٢٦

## غرفة التجارة والصناعة العربية الالمانية

### م/ ضوابط استيراد الدجاج

نهديكم اطيب تحياتنا

نود اعلامكم بأن الجهات الحكومية العراقية أصدرت توجيهات جديدة تُنظّم استيراد الدجاج ، وقطع الدجاج ، ومنتجات الدواجن المُصنّعة. وتتلخص هذه التوجيهات فيما يلي:

١. تم تشديد إجراءات الرقابة الجمركية على استيراد منتجات الدواجن عبر المنافذ الحدودية والمكاتب الجمركية
٢. يقتصر الاستيراد على الشركات التي تحمل ترخيصاً صحياً سارياً لمرافق التخزين المبردة والمجمدة. ويُعدّ هذا الترخيص شرطاً أساسياً للتخليص الجمركي.
٣. يشترط استيراد المنتجات حصراً من بلد المنشأ، ولن تُقبل الشحنات المرسلة عبر الدول الوسيطة أو المناطق الحرة ، وذلك حفاظاً على حماية المستهلك العراقي.
٤. عند تصدير الدواجن المجمدة إلى العراق، يجب كتابة اسم المستورد وعنوانه بوضوح وصراحة على العبوة، لتسهيل الرقابة الداخلية على الشركات والمنتجات.

تنتهز الملحقية التجارية في برلين المناسبة للتعبير عن جليل الشكر ونرجو اعلام الجهات والشركات الالمانية بما ورد اعلاه مع فائق الشكر والتقدير

رشا صالح مهدي

الملحق التجاري

٢٠٢٥/١١/٢٦



صوره عنه الى :-

- سفارة جمهورية العراق / برلين / ، للتفضل بالعلم مع التقدير .

دائرة العلاقات الاقتصادية الخارجية / قسم الدراسات، إشارة الى كتابكم المرقم د/٢/٦٩٨٠ في ٢٤/١١/٢٠٢٥ للتفضل بالعلم مع التقدير.